
 

 

 
Kære Lise Beha Erichsen, 

 

Tak for din henvendelse af den 20. september 2010 på vegne af Hjernesagen, 

hvor du udtrykker bekymring i forbindelse med Rigshospitalets afvisning af at 

yde et generelt tilbud om trombektomi til apopleksipatienter, der har behov for 

indgrebet.  

 

Jeg er meget enig i, at det er vigtigt, at regionerne tilbyder den behandling, 

som der er behov for uanset, hvor i landet behovet viser sig. 

 

Trombektomi er kategoriseret af Sundhedsstyrelsen som en udviklingsfunktion 

i forbindelse med specialeplanlægningen. Sundhedsstyrelsen vil i efteråret 

2010 afklare de nuværende udviklingsfunktioner med henblik på en placering 

af udviklingsfunktionerne i specialevejledningen. Foranlediget af den nuvæ-

rende omtale vil man straks tage fat på trombektomi som det første. I forbin-

delse med dette arbejde vil Sundhedsstyrelsen endvidere vurdere, hvorvidt 

trombektomi skal forblive som udviklingsfunktion, eller om behandlingen skal 

indgå i specialeplanlægningen, som en specialfunktion. 

 

Jeg afventer således i øjeblikket Sundhedsstyrelsens arbejde på området. 

 

Endnu engang tak for din henvendelse. 

  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Bertel Haarder 
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